
PROTOKÓŁ Nr XVI/20
z XVI posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 30 czerwca 2020 roku

Sesja  Rady Gminy Mielnik rozpoczęła  się w sali  konferencyjnej  Urzędu Gminy Mielnik  
o godz.900 zakończyła się o godz. 1230

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XVI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są  udostępniane  w Biuletynie  Informacji  Publicznej  na  stronie  internetowej  Gminy oraz  
w BIP.
Pan Przewodniczący powitał radnych, sołtysów, Pana Wójta, i Zastępcę, Panią Skarbnik, Pana
Sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z XV sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił  proponowany porządek obrad XVI sesji Rady 
Gminy.

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku oraz Gminnej Biblioteki
Publicznej w Mielniku za 2019 rok.

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego
wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2019 rok.

8. Debata  nad  raportem  o  stanie  gminy  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia
Wójtowi Gminy wotum zaufania.

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  grup

przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku
poniesieniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

11. Przygotowanie Gminy Mielnik do sezonu turystycznego.
12. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
15. Wolne wnioski i informacje.
16. Zakończenie obrad.
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Rada Gminy jednogłośnie,  przy obecności 15 radnych, ustaliła porządek XVI sesji
Rady.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami.

• Wraz  z  dyrektorem  ZGK  Pan  Wójt  był  PUK  Hajnówka  gdzie  rozmawiano   nad
przyszłością  naszych  śmieci.  Już  teraz  trzeba  się  pochylić  nad  tym jak  to  będzie
wyglądało w przyszłym roku, jaka będzie cena za śmieci,  bo już wzrosła  cena za
odbiór śmieci. 

• Złożyliśmy wizytę w Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Drohiczynie aby przyjrzeć
się jak ten zakład funkcjonuje. Jest to zakład podobny do naszego, wiele ciekawych
rozwiązań można od nich zaczerpnąć, dlatego też Pan dyrektor Wielogórski zamierza
wprowadzić w Mielniku podobne rozwiązania jak w Drohiczynie.

• Zakończony został  remont zaplecza sportowego na stadionie w Mielniku. Budynek
jest w dobrym stanie, czekamy na jego odbiór przez nadzór budowlany.

• ZGK  zmaga  się  z  pogarszającym  się  stanem  dróg  gruntowych,  szczególnie  
w Mielniku.  Ulewy powodują wymywania dróg, trzeba sprzątać wjazdy, z czym nie
nadążamy. Pan Wójt zaapelował do właścicieli posesji aby sprzątali swoje wjazdy na
posesje i usuwali naniesiony przez wodę żwir i piach. 

• 15 lipca nastąpi zakończenie budowy ulicy Królewskiej, w późniejszym czasie będzie
wybudowane oświetlenie uliczne.

• Pan Wójt  spotkał  się z  Panią Agnieszką Piątkowską – Prezes Tygla Doliny Bugu.
Rozmawiano, między innym, o możliwości pozyskania środków na usunięcie azbestu.
Składaliśmy wnioski na ten cel i otrzymaliśmy z NFOŚ  tylko 4 tys.zł., co jest kroplą
w morzu naszych potrzeb.  W Tyglu Doliny Bugu zostały niewykorzystane środki  
w kwocie 80 tys. zł. i być może uda się rozdysponować je na usunięcie azbestu w
gminach.

• Zakończony  został  przetarg  na  dzierżawę  działek  Gminy  Mielnik.  Wcześniej  na
posiedzeniu komisji i sesji głośno dyskutowaliśmy o tym kto te działki ma dzierżawić
i wtedy Wspólnota  Gruntowa Mielnika twardo stała za tym, że podejmie  uchwałę
aby zamienić się działkami z gminą. Jak się okazało później na zebraniu Wspólnoty,
jej członkowie zadecydowali  inaczej - nie chcą się zamieniać na te działki i temat
upadł.  23  czerwca  br.  wyłoniony  został  oferent  w  przetargu,  zaprosiliśmy  go  do
podpisania umowy. Kwota zaoferowana przez zwycięzcę jest zdumiewająca, czekamy
na  to  czy  zdecyduje  się  na  podpisanie  umowy dzierżawy.  Jeśli  tego nie  zrobi,  to
będziemy od nowa ogłaszać przetarg na te dzieżawę.

• Zakończyło się równanie dróg w gminie, równiarka jeszcze wróci do gminy z racji
tego,  że  nie  wykorzystaliśmy  wszystkich   godzin  z  przetargu,  pozostało  do
wykorzystania około 30 godzin.

• Wznowił działalność Klub Seniora, Pan Wójt zachęcał, przy zachowaniu wszelkich
form bezpieczeństwa, do uczestnictwa w działaniach Klubu.

• Dzięki  funduszowi  sołeckiemu wsi  Niemirów i  Wspólnocie  Gruntowej  Wsi  Sutno
odrestaurowano  groby  wojenne  w  Niemirowie,  wymieniono  kamień  tworzący
podłoże. Zostaną jeszcze dokupione kapliczki na groby. 15 sierpnia br. w Niemirowie
odbędą  się  gminne  obchody  Święta  Wojska  Polskiego  i  100  lecia  bitwy  polsko-
bolszewickiej, wystąpi orkiestra dęta z Nadarzyna. Potem na stadionie będzie otwarcie
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wyremontowanego  budynku  zaplecza  sportowego  i  mecz  inaugurujący  sezon
piłkarski.

• Niestety, w konkursie Podwórko Talentów NIVEA, sklasyfikowani zostaliśmy na 48
miejscu i nie udało nam się zdobyć wartego 100 tys.zł.  placu zabaw.

• Pan  Wójt  podziękował  swojemu Zastępcy,  dzięki  którego  staraniom pozyskaliśmy
kwotę  90  tys.zł.  na  zakup  dla  Zespołu  Szkół  w Mielniku 24 laptopów,  zestawów
słuchawkowych, mikrofonów, routerów i myszek.

• Wzięliśmy udział w akcji #GaszynChallenge by pomóc 20-miesięcznemu Kubusiowi
z Hajnówki, który choruje i potrzebuje 10 mln. zł. na leczenie.

Do punktu 4.

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do niego
zapytania czy interpelacje.

Radni również nie zabierali głosu w tym punkcie porządku obrad.

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2020.

Pan radny Leszek Karbowski  stwierdził, ze nie został poprawiony załącznik do projektu
uchwały i przedstawione kwoty różnią się.
Zapytał  również w jakiej  fazie  jest  przebudowa i  modernizacja ulic  w Mielniku oraz czy
można kąpać się Rubinku mimo obecności w nim roślinności dennej.

Pani Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w trakcie wystąpienia omówiła zaistniałe od czasu
posiedzenia  komisji zmiany w budżecie, nie drukowała jednak na nowo materiałów uznając,
że wystarczą wyjaśnienia ustne i radni mogą sami nanieść zmiany w materiałach.

Pan Wójt Gminy – projekt  przebudowy ulic  jest  w trakcie  realizacji,  w Rubinku można
kąpać  się,  prowadzone  oczyszczanie  nie  będzie  przeszkodą.  Na  razie  prowadzone  jest
oczyszczanie mechaniczne, ale nawet po wprowadzeniu aplikacji z bakteriami będzie można
kąpać się.
Na  uwagę  Pani  radnej  Alicji  Sawczuk, że  przy  Rubinku  brakuje  toalety  Pan  Wójt
odpowiedział, że tym tygodniu zostanie tam ustawiona toaleta typu toitoi.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr XVI/114/20 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 6.
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Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego
sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku oraz
Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za 2019 rok.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku  oraz  Gminnej  Biblioteki
Publicznej w Mielniku za 2019 rok.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr  XVI/115/20 w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego
Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Mielniku  oraz  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  
w Mielniku za 2019 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za
2019 rok.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2019 rok.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę 
nr XVI/116/20 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2019 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 8.

Pan  Marcin  Czerwiński  –  Zastępca  Wójta  Gminy  przedstawił  Raport  o  stanie  Gminy
Mielnik za 2019 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Pan Wójt podziękował Zastępcy za przygotowanie raportu, była to zespołowa praca wielu
osób. Pan Wójt stwierdził, że rok 2019 był pierwszym rokiem sprawdzenia się w roli Wójta,
dlatego   pozostawia  subiektywnej  ocenie  radnych  to,  co  udało  się  w  tym  roku  zrobić
 i co widać. Jest świadom tego, że wielu rzeczy nie udało się zrobić. Raport jest kompendium
wiedzy o gminie, zawiera wszystkie informacje na jej temat. Poinformował o prowadzonych
w  gminie  inwestycjach,  wydatkach  na  fundusz  sołecki,  wydatkach  na  janosikowe,
pozyskanych środkach zewnętrznych na realizację projektów. Wiele środków nie udało się
zdobyć a główna przyczyną jest to że jesteśmy bogatą gminą i czasami te wskaźniki są zbyt
wysokie  aby  otrzymać  dofinansowanie.  Składamy  wnioski  do  różnych  projektów,  teraz
jednak kończy się pewna perspektywa finansowa i zacznie się nowa. Mamy  dużo rzeczy do
realizacji, wiele z nich z racji pandemii nie zostało zakończonych lub odłożono je w czasie.
Pan radny Leszek Karbowski odniósł się do braku infrastruktury spożywczej w gminie.
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Nastawiamy  się  na  turystów  a  prawie  nie  mamy  bazy  żywieniowej  (jedna  restauracja).
Poprosił  o  informację  na  temat  nowo  powstającego  punktu  żywienia  (okresowego)  
w Mielniku oraz potrzebę zagospodarowania otoczenia i  dwóch budynków – po Gminnej
Spółdzielni i budynku po Ośrodku Zdrowia.

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  od  10  lipca  otwarte  będzie  bistro  przystań  w  budynku  po  byłej
kajakarni w Topolinie. Będzie ono czynne 7 dni w tygodniu,.
Jeśli  chodzi o budynek po Ośrodku Zdrowia,  to rozmawiamy z właścicielem aby wykosił
trawę i zrobił porządek przy budynku. Identyczna sytuacja jest z budynkiem po GS, możemy
tylko prosić właścicieli o zadbanie o porządek. W budynku po GS staraliśmy się o utworzenie
sklepu „Stokrotka”, niestety zabrakło tam 20 m. powierzchni do utworzenia sklepu. Pan Wójt
zapewnił,  że  będziemy  czynić  starania  w  sprawie  powstania  tam  sklepu,  czynnikiem
ograniczającym jest zbyt mała liczba mieszkańców w gminie.

Pan radny Witold Terebun zapytał o możliwość utworzenia apteki lub punktu aptecznego 
w Mielniku. Jest to rzecz bardzo potrzebna dla mieszkańców gminy.

Pan  Sekretarz  Gminy odpowiedział,  że  wykonana  adaptacja  pomieszczenia  na  aptekę
została źle zaprojektowana, w związku z czym powiatowy inspektor nadzoru budowlanego
nie  odebrał  tego  obiektu.  Dopóki  budynek  nie  zostanie  dostosowany  do  przepisów
dotyczących wymogów dla aptek,  dotąd podmiot gospodarczy nie otworzy tej  apteki.  Jak
dotąd proces usuwania usterek w obiekcie posuwa się bardzo wolno.

Pan radny Kamil Zalewski podziękował za wykonanie żwirówki na kolonię Tokary, stan
drogi jest tak dobry że przeniósł się na nią ruch z drogi powiatowej Tokary-Klukowicze, która
jest w złym stanie.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy
Mielnik wotum zaufania.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Mielnik  wotum
zaufania.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  
nr XVI/117/20 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Mielnik wotum zaufania.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 9

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Jarosław Selwestrowicz przedstawił  wniosek
Komisji w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium za 2019 rok.

(w zał. na str...........prot.)

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
w  Białymstoku  w  sprawie  wyrażenia  opinię  o  przedłożonym  przez  Wójta  Gminy
sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  za  2019  rok  oraz  w  sprawie  wyrażenia  opinii  
o przedłożonym przez komisje rewizyjną Rady Gminy Mielnik wniosku o udzielenie Wójtowi
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absolutorium za 2019 r.
(w zał. na str...........prot.)

Pani Skarbnik odczytała treść uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę 
nr XVI/118/20 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str...........prot.)

Pan Przewodniczący Rady pogratulował Panu Wójtowi otrzymanego absolutorium.

Pan Wójt podziękował radnym za otrzymane absolutorium.

/po przerwie/

Do punktu 10.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  w  celu  pomocy  przedsiębiorcom z  terenu
Gminy Mielnik, których sytuacji z racji panującej epidemii uległa pogorszeniu, przygotowano
stosowny projekt uchwały w tej sprawie.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od
nieruchomości  grup  przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  
w związku poniesieniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał czy firma transportowa skorzysta ze zwolnienia
podatku od środków transportowych.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał czy zwolnienie obejmuje rolników.

Odpowiedzi udzielili  Pan Wójt i Pan Sekretarz Gminy. Wyjaśnili, że w obu przypadkach
nie będzie zwolnienia, podejmowana uchwała nie zamyka jednak furtki do innych programów
pomocowych,  oferowanych  przez  rząd.  W uzasadnionych  przypadkach  Wójt  Gminy  ma
możliwość umorzenia podatku lub przesunięcia terminu jego płatności.
Na  pytanie  Pana  radnego Pana  Leszka  Karbowskiego  o  ilość  złożonych  wniosków  
o zwolnienie z podatku Pan Wójt odpowiedział, że złożono 4 wnioski.

Komisje  Rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  2020r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zwolnień  od  podatku  od  nieruchomości  grup
przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku poniesieniem
negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę 
nr XVI/119/20 w sprawie  zwolnień  od  podatku  od nieruchomości  grup przedsiębiorców,
których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  poniesieniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.

(w zał. na str...........prot.)
Do punktu 11.
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Pan  Michał  Baranowski dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  
w  Mielniku  przedstawił  informację  na  temat  przygotowania  Gminy  Mielnik  do  sezonu
turystycznego.

(w zał. na str...........prot.)
Poinformował o zawieszeniu banerów na obiektach i przy sośnie. Jutro ustawione zostaną
tablice informacyjne o obiektach noclegowych w gminie.

Pani radna Alicja Sawczuk zaproponowała aby przekazać do sąsiednich gmin materiały
promocyjne o Mielniku – wizytówki, ulotki, informacje, przewodniki oraz umieścić na stronie
gminy GOKSiR.
Pani radna zwróciła się o podjęcie działań w sprawie utworzenia ścieżek nad Bugiem – ciężko
jest  dojść  z  Przedmieścia  do  Rubinka.  Zaproponowała  materiały  promocyjne  gminy  
w formie malowanki dla dzieci z atrakcjami turystycznymi Gminy Mielnik.

Pan  radny  Leszek  Karbowski  postulował  aby  w  celach  promocji  przekazać  materiały
promocyjne gminy dla kwaterodawców.

Pan Wójt  i  Zastępca  przedstawili  przedsięwzięcia  związane  z  promocją,  podejmowane  
w  gminie  (ścieżki,  wagoniki  przy  platformie  widokowej  na  kopalnię,  dodruk  folderów,
informacja na stronie  internetowej  „Siemiatycze bliżej”,  wyremontowano schody na  Górę
Zamkową i  na  Górę  Uszeście).  W każdej  miejscowości  gminy  poprawiana  jest  estetyka,
odmalowujemy tablice informacyjne, odkrzaczamy chodniki itp. Przygotowujemy biuletyn  
w ilości około 20 stron na 100-lecie bitwy polsko-bolszewickiej oraz ulotki rozdawane 15
sierpnia br., w trakcie obchodów w Niemirowie.

Pani dyrektor GBP poinformowała, że na ukończeniu jest  tomik przewodnika po gminie
pisanego wierszem przez Pana Józefa Dołotę.

Pan dyrektor GOKSiR udzielił wyjaśnień na temat uaktualnienia szlaku „Mielnicki Przełom
Bugu”.  Będą  dwie  ścieżki  –  rowerowa i  piesza.  W porozumieniu  z  Fundacją  „Maratony
Kresowe” mamy zawartą umowę, że pomogą nam profesjonalnie opracować multimedialnie
trasy rowerowe po Mielniku i dwie trasy piesze – przez Górę Uszeście i przez Głogi. 

Pani Agnieszka Bersztolc - sołtys sołectwa Sutno poinformowała o 2 obiektach przyrody  
w Sutnie – ponad 300 letnim dębie i o głazie narzutowym. Obiekty te nie są oznaczone na
żadnej mapie turystycznej gminy.

Pan  Wójt poinformował,  że  jest  ogólnopolski  konkurs  na  najciekawsze  drzewo.  
W  przyszłym roku zgłosimy naszą sosnę i będziemy głosować na nią. Jest to duża promocja
regionu.

Pani  radna Alicja  Sawczuk zapytała  czy  przy  obiektach  zamieszczana  jest  ich  historia,
legenda związana z danym obiektem np. przy Górze Prowały, przy źródle itp. To jest  bardzo
ważne i urzekające – takie rzeczy kojarzą się ludziom np. ze Starą Baśnią.

Pan  Przewodniczący  Rady zaapelował  aby  zgłaszać  do  GOKSIR  czy  Urzędu  Gminy
informacje na temat ciekawych miejsc, obiektów itp. Będą one zamieszczane na mapach, w
przewodnikach, w internecie.
Pan Wójt Gminy zaproponował przeprowadzenie ankiety internetowej,  gdzie  mieszkańcy
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będą zgłaszali  ciekawe miejsca  w swojej  okolicy.  My nie  o wszystkich  takich  miejscach
wiemy i  dlatego nie  są opisane.  Zależy nam  również aby coś zrobić w kierunku szlaku
bunkrów, oznakować, udostępnić dla turystów. Zaapelował do radnych aby w budżecie gminy
na rok przyszły przeznaczyli na ten cel jakieś środki.

Pan  dyrektor  Michał  Baranowski poinformował,  że  w  niektórych  bunkrach
zinwentaryzowano siedliska nietoperzy w obszarze Natura 2000 i to jest przeszkodą w ich
zwiedzaniu. Koncepcja ścieżki turystycznej po bunkrach jest opracowana i ta dokumentacja
jest  w UG. Jest  to bardzo ciekawa trasa,  nie  wiadomo jednak czy będą mogli  wejść tam
turyści. Wszystkich bunkrów jest 13 i nie we wszystkich są siedliska nietoperzy. Przy każdym
bunkrze  stoi  tabliczka  z  krótkim  opisem.  Możemy  ograniczyć  się  tylko  do  pozwolenia
turystom na dojście do bunkrów, bez możliwości wchodzenia do tych, w których są siedliska
nietoperzy. Prawie do każdego bunkra można podjechać samochodem, droga od bunkrów jest
nie dalej niż 15-20 metrów.

Pan Przewodniczący Rady potwierdził, że bunkry są objęte ochroną Natura 2000 i nie jest
możliwe zdjęcie tej ochrony. W sprawie dostępu do bunkrów można  nawiązać współpracę 
z dyrektorem RDOŚ.

Do punktu 12.

Pan  Mariusz  Wielogórski  –  dyrektor  ZGK  przedstawił  informację  nt.  funkcjonowania
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

(w zał. na str...........prot.)
Pan  dyrektor  poinformował,  że  w  trakcie  przerwy  pytano  go  o  koszenie,  jednak  z  racji
ulewnych  deszczy  zajmuje  się  obecnie  naprawą  zniszczonych  dróg  gminnych  i  koszenie
placów  odłożone  jest  na  później.  W  informacji  zwrócił  się  z  prośbą  o  dofinansowanie
Zakładu  przez  podniesienie  ryczałtów.  Ryczałt  ZGK  nie  był  podnoszony  od  2017  roku.
Konieczność podniesienia ryczałtów wynika z wielu rzeczy, w tym ze wzrostu  najniższego
wynagrodzenia o 64 %. Z miesiąca  na miesiąc rośnie dług Zakładu, otrzymywany ryczałt nie
pokrywa  nawet  kosztów  pracowniczych,  nie  wspominając  o  pozostałych.  Sprzęt  jest
wysłużony, wymaga napraw, co generuje kolejne koszty.

Pan Wójt w uzupełnieniu wypowiedzi Pana dyrektora stwierdził, że czas w ZGK zatrzymał
się jakieś pięć lat temu. Maszyny są wysłużone, ulegają coraz częstszym awariom a potrzeb
na  prace  ZGK w  gminie  jest  coraz  więcej.  Od  przyszłego   roku  trzeba  zmienić  sposób
działania  ZGK,  to  wiąże  się  także  z  odbiorem  śmieci.  Trzeba  nad  tym  zastanowić  się,
przedyskutować i brać przykład od tych, gdzie funkcjonuje to właściwie. Na razie musimy
doraźnie  wspomóc  Zakład,  po  to  aby  mógł  przede  wszystkim  płacić  pracownikom.
Przekształcenie Zakładu jest procesem złożonym, nad którym już teraz trzeba się pochylić.
Jeśli tego nie zrobimy, doprowadzi  to do upadku Zakładu, a tego nikt nie chce. Potrzebujemy
Zakładu, jest mnóstwo pracy. Pan Wójt poprosił mieszkańców gminy o wyrozumiałość, nie da
się wszystkich żądanych prac wykonać od ręki. Robione są rzeczy najpilniejsze, teraz prace
toczą się przy naprawie zniszczonych opadami dróg, koszenie musi poczekać. Pan dyrektor
decyduje które prace są ważniejsze.

Pan dyrektor ZGK odniósł się do sprawy ogrodzenia placu w Maćkowiczach. Wyjaśnił, że
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brama była tam poprawiana i zapewne ktoś wchodził przez ogrodzenie i znowu ją uszkodził. 

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał  czy po zwiększeniu ryczałtu  Zakładowi wystarczy
środków do końca roku.

Pan dyrektor odpowiedział,  że  nie  może  tego obiecać,  bo  nie  da  się  przewidzieć  wielu
zdarzeń. Teraz w najnowszym ciągniku zepsuła się dźwignia przełączająca przód-tył, gdzie  
w serwisie  zażądano za naprawę 14 tys.  zł.  Zwiększenie ryczałtów było przewidziane na
minimum potrzebne do przetrwania. 

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, zakład gospodarki komunalnej w każdej gminie
powinien funkcjonować, bo tych usług, które musi wykonać,  jest  bardzo dużo. Wynajęcie
firmy zewnętrznej często byłoby nierealne, bo nie byłyby to prace wykonywane w czasie, na
którym  by  nam  zależało  i  finansowo  byłyby  znacznie  droższe.  Zakład   daje  również
zatrudnienie mieszkańcom gminy i to jest istotny argument za tym, żeby Zakład funkcjonował
nadal. Pan radny zaproponował aby Pan dyrektor ZGK przedstawił wszystkie swoje bolączki,
bo oprócz braku sprzętu brakuje również fachowych ludzi.

Pan dyrektor ZGK potwierdził  brak  fachowców w Zakładzie  – hydraulika (obecnie  jest
jeden bez kierunkowego wykształcenia gdzie np. w Drohiczynie jest  3 z wykształceniem  
i dwóch, którzy potrafią coś zrobić), elektryka, kierowców na zmianę do ciągnika, mechanika.
Proces naprawy kadry i sprzętu nie jest szybki, za jakiś czas – może 2 lata, zmiany będą
widoczne.

Pan radny Jerzy  Weremjewicz zauważył,  że  w każdej  wsi  jest  świetlicowa,  wsie  mają
kosiarki i trawa może być koszona bez udziału ZGK.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała jak będzie przebiegał proces wymiany kadr w ZGK.
Proces wymiany kadr nie dotyczy tylko ZGK ale też innych jednostek.

Pan dyrektor wyjaśnił,  że  w ciągu półtora  roku na  emeryturę  odejdzie  3 pracowników  
i w miejsce tych osób zatrudnieni zostaną potrzebni fachowcy, o ile uda się ich znaleźć. Być
może trzeba będzie wykształcić osoby pracujące w ZGK. 

Pani Skarbnik Gminy przypomniała, że ustawa o finansach publicznych pozwala zakładowi
komunalnemu  wykonywać  ograniczony  katalog  zadań.  To  nie  jest  przedsiębiorstwo
nakierowane  na  osiąganie  zysku.   Gdybyśmy  wynajęli  do  wykonania  tych  zadań
przedsiębiorcę działającego na rynku, to on powiększył by koszty wykonywania zadania  
o zysk dla siebie. Natomiast zakład zrobi to po kosztach, bo jest powołany do wykonywania
zadań nałożonych ustawami na gminę.

Do punktu 13.

Pan Sekretarz  Gminy odczytał  treść odpowiedzi  udzielonych na  zapytania i  interpelacje
radnych zgłoszone w trakcie poprzedniej sesji i w okresie międzysesyjnym.

(w zał. na str...........prot.)

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała, czy trzeci etap budowy chodników na Przedmieściu
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był dofinansowany przez Starostwo.

Pan Sekretarz  odpowiedział, że Starostwo angażowało tam swoich pracowników i dawało
materiał.

Do punktu 14.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z XV sesji
Rady Gminy.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 15.

Pan  Wiesław  Kochanowski –  sołtys  sołectwa  Mętna  zgłosił  następujące  sprawy  do
załatwienia w sołectwie:

1) Czy  będą  w  tym  roku  prowadzone  prace  na  działce  w  Adamowie?  Już  od  roku
przygotowana jest  kostka brukowa do ułożenia na działce.

2) Kiedy zostanie zrobione oświetlenie do leśniczówek? Czy nie przepadną projekty na
oświetlenie?

3) Działka  w  Adamowie  została  odkrzaczona  lecz  nie  uprzątnięto  z  niej  wyciętych
krzaków. 

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że jest deklaracja Pana dyrektora ZGK, że kostka zostanie
ułożona  po  uporaniu  się  z  pracami  związanymi  z  naprawą  dróg.  Podobna  sytuacja  jest  
w  innych  wsiach,  gdzie  również  trzeba  ułożyć  kostkę  –  w  Radziwiłłówce,  Moszczonie
Królewskiej, Mielniku i Adamowie. Projekty na oświetlenie nie przepadną, jest do wykonania
oświetlenie leśniczówek, w Osłowie, skrzyżowanie na Koterce, na Przedmieściu. Są również
pozwolenia  na  budowę.  Koszt  wykonania  tych  linii  wynosi  około  200  tys.zł.  i  nie  ma
pewności czy na któryś z tych projektów znajda się pieniądze jeszcze w tym roku. Chcemy
kompleksowo zakończyć ulicę Królewską i tam są potrzebne środki na oświetlenie.
Zapewnił,  że  działka w Adamowie zostanie  uprzątnięta,  zostanie  tam ułożona kostka pod
altanę, będą ławki i miejsce na ognisko. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że uprzątnięcie gałęzi z działki leży w gestii Podlaskiego Zarządu
Dróg Wojewódzkich. Grube drzewo zostało zabrane, w przypadku gałęzi zapewne czekają na
rębak.

Pan radny Witold Terebun postulował utworzenie ścieżki rowerowej na drodze Wilanowo-
Adamowo.  Argumentował,  że  dużo  dzieci  jeździ   na  łyżwo-rolkach  na  trasie  Adamowo-
Wilanowo i brak ścieżki może doprowadzić do wypadku.

Pan  Zastępca  Wójta odpowiedział,  że  nie  jest  tam przewidziana  budowa  chodnika  czy
ścieżki rowerowej. Jest planowana ścieżka z Wilanowa i Tokar do Gminy Nurzec Stacja, do
Werpola  i  Telatycz  a  potem  w  stronę  Sokóla  i  Grabarki.  Nie  możemy  przez  każdą
miejscowość poprowadzić ścieżek rowerowych. Ścieżka o którą pyta Pan radny Terebun w
najbliższym czasie nie będzie budowana.

Pan Wójt Gminy udzielił dodatkowych wyjaśnień w tej sprawie.
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Pan  radny  Kazimierz  Tobota zwrócił  się  o  naprawę  lub  wymianę  ławek  i  stolików
ustawionych  przy  drodze  na  wieżę  widokową  w  Mielniku,  przy  skrzyżowaniu  z  ulicą
Miodową., przy wąwozie storczykowym.

Pan Wójt poprosił dyrektora ZGK aby naprawiono połamane ławki i stoły.

Pan radny Paweł Pura zaproponował aby budowę świetlicy w Maćkowiczach podzielić na
etapy i rozpocząć tam prace wykończeniowe. Sołectwo Maćkowicze przeznaczy na świetlicę
swój fundusz sołecki w kwocie 20 tys.zł.

Pan Wójt odpowiedział, że zamierzamy podzielić to na etapy.. Naszym celem jest zdobycie
zewnętrznych środków na  świetlicę,  jeśli  to  się  nie  uda,  to  w miarę  naszych możliwości
będziemy sukcesywnie  kontynuować tam prace.  Projekty  często  są  tak  sformułowane,  że
dofinansowanie dotyczy nowych budynków a ten już stoi i to nas wyklucza.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz poprosił  o  wymianę  tablic  informacyjnych  
w Moszczonie Królewskiej. Obecne są w bardzo złym stanie.

Pan  radny  Witold  Terebun poprosił  o  ustawienie  koszy  na  śmieci  na  przystankach
autobusowych.

Pan Wójt odpowiedział,  że  w niektórych  wsiach  brakuje  tablic,  zostaną  one  zakupione  
i rozdysponowane do wsi. Kosze na śmieci zostaną ustawione na przystankach, tam, gdzie ich
brakuje.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał dyrektora GOKSiR czy podjął działania w sprawie
wymiany dachu na budynku .

Pan dyrektor GOKSiR odpowiedział, że rozmawiał z dwoma miejscowymi wykonawcami
od dachów którzy mu powiedzieli, że dach jaki zaprojektowano nic nie zmieni i woda nadal
może  przeciekać  do  środka.  W tej  sytuacji,  przed  ogłoszeniem  przetargu,  Pan  dyrektor
zasięgnie jeszcze opinii innych fachowców.

Do punktu 16.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XVI  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


